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Ανοιχτό 
το 50% + 1 

για τους δημάρχους

► ΡΕΠΟΡΤΑΖ I θ . ΤΖΑΛΑΒΡΑΣ

Σε επαναδιαπραγμάτευση με τα 
πολιτικά κόμματα θέτει η 
κυβέρνηση το ελάχιστο ποσο
στό του 50% +1 για την εκλο
γή δημάρχων από τον πρώτο 
γύρο. Ο υπουργός Εσωτερικών 
κ. Γ. Ρόγκούσης προανήγγειλε 
χθες στη Βουλή, καταληκτική 
ημέρα συζήτησης και ψήφισης 
του σχεδίου «Καλλικράτης», 
ότι τον επόμενο μήνα η κυβέρ
νηση πρόκειται να καλέσει τα 
πολιτικά κόμματα για να σ υ σ 
τήσουν αυτό το επίμαχο ζήτη
μα. Αφού επανέλαβε ότι η 
κυβέρνηση θα προσέλθει στη 
συζήτηση με την πάγια θέση 
της, δηλαδή με το 50% +1 
που ψηφίστηκε χθες, γνωστο
ποίησε στα κόμματα ότι θα 
τους στηθεί να βρουν κοινό 
σημείο συμφωνίας ώστε να 
προκύψει ένα κοινά αποδεκτό 
ενιαίο και πάγιο εκλογικό 
σύστημα για την Αυτοδιοίκηση 
α’ και β' βαθμού.
Για λογαριασμό της Νέας 
Δημοκρατίας ο τομεάρχης κ. 
Χρήσιος Ζώης χαρακτήρισε 
καλοδεχούμενη τη συζήτηση, 
έσπευσε όμως να ξεκαθαρίσει 
ότι για την αξιωματική αντιπολί
τευση δεν μπορεί να υπάρξει 
άλλο ποσοστό εκκίνησης από 
ίο  42%. «Ανη σημερινή σας 
δήήωση προετοιμάζει το έδα 
φος για μία αλλαγή προς αυτή 
την κατεύθυνση, είναι καλοδε- 
χούμενη. Αν όμως ρίχνεται μία 
φωτοβολίδα ή ψαρεύεται σε 
θολά νερά για να δείτε αντι
δράσεις χωρίς να έχετε σαφ έ
στερη θέση, τότε απλά κερδίζε
τε χρόνο για να δείτε ποιο θα 
είναι το πολιτικό κλίμα μέσα 
στο οποίο θα κληθείτε να 
δώ σετε ω ς κόμμα τον αγώνα 
στις επόμενες δημοτικές εκλο
γές», σημείωσε προνοητικά ο 
κ. Ζώης.
«θέλω  να γνωρίζει η Βουλή 
και τα κόμματα της αντιπολίτευ
σης ότι έχουμε πραγματική και 
ειλικρινή διάθεση - και είμαστε 
αποφασισμένοι να την αποδεί
ξουμε - για συναντίληψη, συνα- 
πόφαση και συνάντηση διαφ ο
ρετικών πολιτικών απόψεων. 
Δηλώνω ότι το προσεχές διά
στημα θα κάνουμε μία ακόμη 
προσπάθεια ώστε να βρεθεί 
ένας κοινός τόπος πάνω σε 
αυτό το θέμα, ο  οποίος θα 
μπορούσε να δώ σει λύση είτε 
για τις επόμενες δημοτικές 
εκλογές, είτε γενικά για τις 
δημοτικές εκλογές και να δια- 
μορφ ω θείένα πάγιο σύστημα», 
αντέτεινε ο υπουργός Εσωτερι
κών κ. Γ. Ραγκούσης.
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Η Εξεταστική θα αποφασίσει 
αν κλητευθεί ο κ. Ι<. Σημίτης

Ο Πρωθυπουργός χαιρετά τον κόσμο κατά την προσέλευσή του στη 
νομαρχία Κομοτηνής, όπου προήδρευσε σε σύσκεψη κυβερνητικού 
κλιμακίου με την Κοινωνική και Οικονομική Επιτροπή Ροδόπης

► ΡΕΠΟΡΤΑΖ | ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΟΣΧΟΒΑΣ

Σ
την Εξεταστική Επιτρο
πή «πετά το μπαλάκι» η 
κυβέρνηση σχαικά με 
την κλήτευση ή μη του 
πρώην πρωθυπουργού 
κ. Κώστα Σημίτη, θέλο
ντας να μην επηρεάσα την κρίση των 

βουλευτών που μαέχουν εκεί και να 
κρατήσει τις τυπικές αποστάσεις. 
Ωστόσο, σύμφωνα με κυβερνητι
κούς κύκλους το θέμα θα επανεξετα- 
στεί εφόσον έρθει το σχαικό αίτημα 
της ΝΔ προς ψήφιση. «Δεν μπορού
μ ε να μιλήσουμε νωρίτερα, θα συνι- 
στά παρέμβαση στο έργο της Εξετα
στικής» έλεγε στενός συνεργάτης του 
Πρωθυπουργού. Το πιθανότερο 
πάντως είναι ότι το ΠαΣοΚ θα απορ- 
ρίψα τελικώς το σχαικό αίτημα, 
όπως έπραξε και η ΝΔ με το αντί
στοιχο αίτημα για κλήτευση του κ. 
Κώστα Καραμανλή.

Με δήλωσή του χθες από την Κο
μοτηνή, την οποία επτσκέφθηκε ο 
Πρωθυπουργός, ο κυβερνητικός εκ
πρόσωπος επεσήμανε ότι «η Εξετα
στική Επιτροπή είναι η μόνη αρμό
δια να κρίνει ποιος μάρτυρας θα κλη
θεί να καταθέσει και ποιος όχι», ενώ 
επ α έθη στη ΝΔ και στον πρόεδρό 
της που «εκ των υστέρων θυμήθηκαν 
την ανάγκη να έρθουν όλα στο φως».

Από την πλευρά του κ. Σημίτη 
διαμηνύααι ότι ο πρώην πρω θυ
πουργός δεν προτίθααι να παραστεί 
στην Εξααστική Επιτροπή - εκτός 
εάν κληθεί από το σύνολό της - κα
θώ ς δεν θεωρεί ότι έχει προκύψει 
«κάποιο νέο στοιχείο που να δίνει 
αφορμή» για την παρουσία του εκεί. 
Σύμφωνα με συνεργάτες του πρώην 
πρωθυπουργού, η πρόταση της ΝΔ 
«δεν σημαίνει ότι θα τον προτείνει 
και η εξεταστική» και εκτιμούν ότι η 
κ ίν ησ η  εντάσσεται σ ε  «παιχνίδι 
εντυπώσεων». Οι ίδιες πηγές σημει- 
ώνουν ότι «δεν υπάρχει κάτι που να 
αφορά στον ίδ ιο  τον κ. Σημίτη» άρα 
«δεν βλέπουν το λόγο» να προκύψα 
εμφάνισή του στην Εξααστική Επι
τροπή. Από την άλλη πλευρά ωστό
σο υπάρχουν βουλευτές ακόμη και 
από το ΠαΣοΚ που ζητούν να προ- 
σέλθα να καταθέσα ο πρώην πρω
θυπουργός. Χθες ο κ. Ντίνος Βρετ- 
τός τόνισε ότι πρέπει να κληθούν 
«όλοι όσοι πρέπει», ενώ ευθέως το

είχε ζητήσει προχθές και ο κ. Λεω
νίδας Γρπγοράκος. Ενώ σε μία αι
νιγματική δήλωση, ο αντιπρόεδρος 
της κυβέρνησης κ. Θόδωρος Πάγκα
λος τόνισε ότι υπάρχει «μία τρομο- 
λαγνεία για τις εξεταστικές επιτρο
πές. Οταν υπάρχει ανάγκη ποινικο-

0  κ. Παηανδρέου 
διαμήνυσε την 
αποφασιοτικότητά του 
να πατάξει την ανομία 
και τη διαφθορά, ενώ 
έστειλε μήνυμα στο 
εσωτερικό του ΠαΣοΚ 
ότι δεν θα διστάσει να 
«ματώσει»

ποίησης τότε να ποινικοποιηθούν. 
Όταν δεν υπάρχει να ακολουθηθεί η 
οδός της Βουλής».

Την ίδια ώρα, ο Πρωθυπουργός 
καταλόγισε ευθύνες σε όλο το πολι
τικό σύστημα αλλά και στην κοινω
νία που ανέχονταν πρακτικές δια
φθοράς, με αφορμή την υπόθεση 
Μ αντέλη. Ταυτόχρονα διαμήνυσε 
την αποφασιστικότητα του ίδιου και 
της κυβέρνησής του να πατάξει την 
ανομία και τη διαφθορά, ενώ έστει
λ ε  μήνυμα  στο εσ ω τερ ικ ό  του 
ΠαΣοΚ ότι δεν θα διστάσει να «μα
τώσει». Ο κ. Παπανδρέου εξαπέλυσε 
για μία ακόμη φορά δριμύτατη επί
θεση στην τακτική συγκάλυψης που 
ακολουθούσε η κυβέρνηση Καρα
μανλή. Μιλώντας στην Κομοτηνή 
κατά τη σύσκεψη του κυβερνητικού 
κλιμακίου με την Οικονομική και 
Κοινωνική Επιτροπή (ΟΚΕ) Ροδό
πης ο Π ρω θυπουργός τόνισε με

νόημα: «Πρέπει να δώσουμε οξυγό
νο στο πολιτικό σύστημα, στο οικο
νομικό σύστημα, σε ολόκληρη την 
κοινωνία, χτυπώντας τη διαφθορά, 
ακόμα τα αν πρέπει να ματώσουμε». 
Ο κ. Παπανδρέου υπογράμμισε ότι 
«όλοι έχουμε ευθύνη για πρακτικές 
του παρελθόντος» και έφερε ω ς πα
ράδειγμα το κοινό αίσθημα: «Ηταν 
αποδεκτή από την κοινωνία η φο
ροδιαφυγή, ήταν αποδεκτό ο  για
τρός να παίρνει φακελάκι ή προμή
θεια από φαρμακοβιομηχανίες. Αυ
τά είναι που πληρώνουμε σήμερα» 
είπε χαρακτηριστικά.

Παραδέχθηκε όπ η οργή των πο
λιτών για την ατιμωρησία, είναι δι
καιολογημένη, αλλά πρόσθεσε ότι «π 
οργή και η διαμαρτυρία από μόνες 
τους δεν θα μας πάνε πουθενά. Πρέ
πει να γίνουν δύναμη λύτρωσης από 
το παρελθόν, δύναμη αλλαγής θε
σμών και νοοτροπιών». Επεσήμανε 
την αναγκαιότητα να προχωρήσει η 
χώρα σε «ιστορικές αλλαγές, καθορι
στικές για τη λειτουργία της» και εμ
φανίστηκε αποφασισμένος «να μην 
κάνει πίσω» ώστε να «βγούμε από τη 
σήψη και να τελειώνουμε με τη δια
φ θορά όπου και αν βρίσκεται». Ο 
Πρωθυπουργός κατηγόρησε την κυ
βέρνηση της Νέας Δημοκρατίας και 
τον προκάτοχό του κ. Κ. Καραμανλή, 
όπ επέλεξε τη σιωπή και τη συγκά
λυψη. θύμισε όπ ο ίδιος είχε κατα
θέσει προτάσεις για την πάταξη της 
διαφθοράς, αλλά «η προηγούμενη 
κυβέρνηση δεν ανταποκρίθηκε στο 
κάλεσμά μας» προτιμώντας «τη συ
γκάλυψη, την αυθαιρεσία, τη δ ια 
φθορά, κάτι που είχε ως αποτέλεσμα 
και πλήγμα στην αξιοπιστία της χώ
ρας διεθνώς. Αυτά πληρώνει ο ελλη
νικός λαός» όπως είπε. Υποστήριξε 
ότι «έπρεπε να αλλάξει η κυβέρνηση 
για να λάμψει η αλήθεια». Ακόμη 
ανέφερε ότι η κυβέρνηση κάνα «δύ
σκολα βήματα, διότι χτυπάμε νοο
τροπίες που έχουν εμπεδωθεί, χτυ
πάμε κατεστημένα που ανηδρούν».

Ανακοίνωσε επίσης την εγγύηση 
του Δημοσίου στο κοινοπρακηκό, 
από πέντε τράπεζες, δάνειο, ύψους 
61 εκατ. ευρώ προς την Ενωμένη 
Κλωστοϋφαντουργία, ώστε να αντα- 
ποκριθεί στις δαναακές της υποχρε- 
ώ σα ς και να προχωρήσα σε παρα
γωγικές δράσας μέσω νέου επιχει- 
ρημαπκού σχεδίου.

ΑΛΛΑΓΗ ΠΛΕΥΣΗΣ ΤΗΣ ΝΔ ΓΙΑ ΣΗΜΙΤΗ

Η αίσθηση συμψηφισμού οδηγεί τη 
Ρηγίλλης σε άτακτη υποχώρηση για 
την κατάθεση του κ. Κώστα Σημίτη 
στην εξεταστική για τη βίβητβηε.
Η ΝΔ ζρτεί τώρα για τον πρώην 
πρωθυπουργό να προσέλθει στην 
Επιτροπή της Βουλής, αφήνοντας 
όμως πλέον ανοιχτό και το ενδεχό
μενο «κλήτευσης» του κ. Κώστα 
Καραμανλή στην αντίστοιχη κοινο
βουλευτική διαδικασία για ιη μονή 
Βατοπεδίου. 0  γραμματέας της Κοι

νοβουλευτικής Ομάδας του κόμμα
τος κ. Κώστας Τοσούλας επιχείρησε 
να τεκμηριώσει την αλλαγή πλεύ
σης, λίέγοντας ότι μετά την ομολογία 
Μαντέλη άλλαξαν τα δεδομένα. 
Ωστόσο, θεωρείται βέβαιο ότι η από
φαση της ΝΔ έχει να κάνει με την 
αίσθηση συμψηφισμού που κυριάρ
χησε, με την παράλληλη απόφαση 
του ΠαΣοΚ να μη ζητηθεί' η προσέ
λευση του κ. Κώστα Καραμανλή 
στην Εξεταστική για το Βατοπέδι.

http://www.kerdos.gr
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Παράθυρο
για
συνάντηση
κορυφής

ΞΕΘΑΚΑΡΙΣΜΑ ΛΟΓΑΡΙΑΣΜΩΝ ΤΟΥ Κ. ΣΑΜΑΡΑ ΜΕ ΤΟ ΠΑΡΕΛΘΟΝ

Δημόσια «διαγραφή» 
Ρουσόπουλου - Βουλγαράκη
► ΡΕΠΟΡΤΑΖ I
ΓΙΩΡΓΟΣ ΣΓΑΜΑΤΟΠΟΥΛΟΣ

Το διαζύγιο με δύο ακόμη διακεκριμένα στελέχη της περιόδου 
Καραμανλή, τους κκ. θ. Ρουσόπουλο και Γ. Βουλγαράκη, 
ανακοίνωσε ο πρόεδρος της ΝΔ

► ΡΕΠΟΡΤΑΖ I θ . ΤΖΑΛΑΒΡΑΣ

Ε
νδιαφέρουσα ιδέα 
βρήκε την πρόταση 
του προέδρου του 
ΛΑΟΣ κ. Γ. Καρα- 

τζαφέρη να υπάρξει συνά
ντηση του Συμβουλίου των 
Πολιτικών Αρχηγών και 
των πρώην πρω θυπουρ
γών, ο αντιπρόεδρος της 
κυβέρνησης κ. θ .  Πάγκα
λος. Στο πλαίσιο συζήτησης 
επίκαιρης ερώτησης του 
προέδρου του ΛΑΟΣ χθες 
στη Βουλή για τη δυνατότη
τα επαναδιαπραγμάτευσης 
μέρους του χρέους, ο κ. 
Καρατζαφέρης πρότεινε να 
υπάρξει μία τέτοια συνάντη
ση με αφορμή τις υπ οθέ
σεις διαφθοράς υπουργών 
που έρχονται στο φ ω ς της 
δημοσιότητας αλλά και 
προκειμένου να δοθούν 
εξηγήσεις για τη διόγκωση 
του χρέους την τελευταία 
δεκαετία.

Ο κ. Πάγκαλος απάντησε 
ότι ο Π ρωθυπουργός έχει 
αποδείξει και στο παρελθόν 
ότι ενδιαφέρεται για ανάλο
γες προτάσεις, προσθέτο
ντας ότι «είναι β έβαιος ότι 
η πρόταση του κ. Καρατζα- 
φέρη θα ληφ θεί σοβαρά  
υπόψη και θα την περιλά- 
βει μεταξύ των ενδεχόμε
νων λύσεω ν π ου  μ π ορ εί να 
δοθού ν  στο δυσάρεστο κλί
μ α που επικρατεί». Ο αντι
πρόεδρος της κυβέρνησης 
όμω ς, αποδέχθηκε για συ
ζήτηση και τη δεύτερη πρό
ταση του κ. Καρατζαφέρη 
που αφορά την επαναδια
πραγμάτευση μέρους του 
χρέους που αφορά τα εξο- 
πλισπκά προγράμματα. 
«Μέσα στο πλ αίσ ιο  του συ
νεχούς ενδιαφ έροντος και 
μ ε την προοπτική μελλοντι
κώ ν συμβάσεω ν είναι δυ 
νατόν να υπάρξει και επ α 
νεξέταση συμβάσεω ν του 
παρελθόντος. Και αυτή η 
ιδ έα  σ ας θεω ρώ  ότι είναι 
ιδ ια ίτερα  χρήσιμη» είπε συ
γκεκριμένα ο κ. Πάγκαλος, 
αναγνωρίζοντας ότι σ ε μία 
τέτοια περίπτωση η  ύπαρξη 
μιας μελέτης από κάποιο 
διεθνή οίκο εμπειρογνωμό
νων μπορεί να είναι πολύ
τιμη και λυτρωτική.

Τ
ο διαζύγιο με δύο 
ακόμη διακεκριμένα 
στελέχη της περιόδου 
Καραμανλή, τους κκ. 
Θεόδωρο Ρουσόπουλο 
και ΓΤώργο Βουλγαρά
κη, ανακοίνωσε ο κ. Αντώνης Σαμα

ράς ενισχύοντας την εντύπωση ότι 
προχωρεί σε απόλυτο ξεκαθάρισμα 
λογαριασμών με το παρελθόν.

Ανακοινώνοντας τη συγκρότηση 
της Επιτροπής Αξιολόγησης, που θα 
κρίνει ποιοι θα συμπεριληφθούν 
στα κομματικά ψηφοδέλτια, ο πρόε
δρος της Νέας Δημοκρατίας ακρνι- 
δίασε «διαγράφοντας» δύο κορυφαί
ους υπουργούς του κ. Κώστα Καρα
μανλή, ονοματίζοντάς τους για προ
κλητικές συμπεριφορές.

«Αν δεν το έχετε καταλάβει, εγώ 
έχω πάρει εντολή να χτίσω μία και
νούργια Νέα Δημοκρατία. Δεν απο
λογούμαι για το χθες, δεν θα απο
λογούμαι για νοοτροπίες και συμπε
ριφ ορές τύπου Παυλίδη ή Βουλγα
ράκη ή Ρουσόπουλου» δήλωσε στην 
είσοδο της Ρηγίλλης ο κ. Σαμαράς, 
διαμηνύοντας ότι «όποιος έχει βλά
ψει την Παράταξη, δεν θα είναι μαζί 
μας. Αλλά και δ εν  π ρόκειτα ι να 
αφήσω ποτέ κανέναν να στοχοποιη- 
θεί άδικα».

Η απόφαση του κ. Σαμαρά προ- 
καλεί αίσθηση, αφού η απόφαση 
της Ρηγίλλης να συμπεριλάβει στο 
«γαλάζιο» πόρισμα της Εξεταστικής 
για τη Μονή Βατοπεδίου μόνο το 
όνομα του υπουργού Οικονομικών 
κ. Γιώ ργου Π απακω νσταντίνου, 
έστελνε το μήνυμα ότι η Ρηγίλλης

σύνταξη του κατηγορητη
ρίου σε βάρος του Τ. 
Μαντελη εντός των επό
μενων ημερών αποτελεί 

το δεύτερο βήμα της δικαιοσύνης, 
μετά την άσκηση ποινικής δίωξης 
για τον πρώην υπουργό για νομιμο
ποίηση εσόδων από παράνομη δρα
στηριότητα (ξέπλυμα βρώμικου χρή
ματος) σε βαθμό κακουργήματος. Οι 
άδικοί εφέτες ανακριτές της υπόθε
σης κκ. Μ. Νικολακέα και I. Φιορά- 
κης μελετούν τα στοιχεία των κατα- 
θέσεών του στην Εξεταστική Επιτρο
πή της Βουλής όπως και του κου
μπάρου του κ. Γ. Τσσυγκράνη, για 
τον οποίο αναμένεται να συνταχθεί 
επίσης κατηγορητήριο. Επιπλέον

δεν επιθυμούσε τη ρήξη με τον κ. 
Κώστα Καραμανλή. Η χθεσινή εξέ
λιξη όμω ς αλλάζει τα δεδομένα, 
αφού ο κ. Σαμαράς εγκαλεί για ζητή
ματα συμπεριφοράς τον επί εννέα 
χρόνια ε ξ ’ απορρήτω ν του τέω ς 
προέδρου του κόμματος.

Στην ιδ ιότυπ η α ποπομπή του 
απάνπισε με έντονο τρόπο ο πρώην 
υπουργός Επικράτειας κ. Θεόδωρος 
Ρουσόπουλος, εγκαλώντας τον κ. 
Σαμαρά όπ «δεν σέβεται τις διαδικα
σίες που βρίσκονται σε εξέλιξη στη 
Βουλή και στη Δικαιοσύνη και έχει 
εκδώσει ήδη τις αποφάσεις του».

Ο στενότερος συνεργάτης του κ. 
Καραμανλή σημείωσε ότι «δεν ζήτη
σα ποτέ και από κανέναν, ούτε από 
τον κ. Σαμαρά, να απολογηθεί για 
εμένα. Η αλήθεια και το ήθος μου  
δεν  έχουν ανάγκη από τέτοιου εί-

έχουν ήδη ζητήσει επιβεβαίωση των 
ισχυρισμών του κ. Τσουγκράνη περί 
μεταφοράς ποσών από τον λογαρια
σμό «Α ΕΟΚΟδ» σε ελληνική τράπε
ζα, ενώ αναμένειαι να ζητήσουν και 
την άρση του τραπεζικού απορρήτου 
προκειμένου να ελέγξουν την κίνη
ση του λογαριασμού. Το κατηγορη
τήριο δεν αποκλείεται δε να επεκια- 
θεί και σε βάρος άλλων εμπλεκομέ- 
νων στην υπόθεση προσώπων, τις 
επόμενες ημέρες. Σύμφωνα με δικα
στικές πηγές, δεν συντρέχει, σε 
αυτήν τουλάχιστον τη φάση, λόγος 
για την έκδοση εντάλματος σύλλη
ψης για τον πρώην υπουργό, καθώς 
υπάρχει ήδη η διάταξη για απαγό
ρευση εξόδου του από τη χώρα.

δους υπερασπίσεις. Π ροσδοκώ  να 
κριθώ  από την δικαιοσύνη και όχι 
από κομματικούς μηχανισμούς και 
τις σκοπιμότητές τους, θ α  το επ ι
διώξω μέχρι τέλους. Και θα δικαιω
θώ πλήρως. Δεν είμαστε όλοι ίδιοι 
κ ύ ρ ιε Σ αμ αρά και εσ είς  αυτό το 
γνωρίζετε» καταλήγει στη δήλωσή 
του ο κ. Ρουσόπουλος. Ο κ. Γιώρ
γος Βουλγαράκης έω ς αργά χ θες 
βράδυ δεν είχε προχωρήσει σε κά
ποια ανακοίνωση, ενώ ο διαγράφεις 
κ. Αριστοτέλης Παυλίδης είπε ότι ο 
κ. Σαμαράς έχει μειαιρέψει τη ΝΔ 
σε όμιλο τον οποίο κατεδαφίζει.

Ο κ. Σαμαράς ανακοίνωσε και τη 
σύνθεση της Επιτροπής Αξιολόγη
σης, η οποία θα περάσει από κόσκι
νο τους υποψηφίους για μία θέση 
στα ψηφοδέλτια της ΝΔ. Από τη 
σύνθεση λείπουν τα βαριά ονόματα.

Απαντώντας στις επικρίσεις περί 
καθυστέρησης της δικαιοσύνης στην 
υπόθεση, κύκλοι του Εφετείου ση
μείωναν ότι τα στοιχεία από τις ελ
βετικές Αρχές - έξι ογκώδεις φάκε
λοι - έφθασαν στην Ελλάδα στις 13 
Ιανουάριου του 2 0 10 . Αξιοποιήσι- 
μα ήταν ωστόσο περί τα τέλη Απρι
λίου, διότι είχαν σταλεί για να μετα
φραστούν στο υπουργείο Εξωτερι
κών. Σύμφωνα με δικαστικές πηγές 
τέλος, οι ανακριτές έστειλαν άμεσα 
μόλις τους ζητήθηκε στην Εξεταστι
κή Επιτροπή τη δικογραφία. Μεταξύ 
δε των φακέλων που πρώτοι έφθα
σαν στη Βουλή, ήταν και αυτοί με τα 
στοιχεία για τους επίμαχους τραπεζι
κούς λογαριασμούς.

Συντάσσουν το κατηγορητήριο κατά Μαντέλη

ΠΡΟΣ ΗΠΑ

Το κόστος 
παράβολου 
για τη βίζα

Τ ο κόστος του παράβο
λου για τα διάφορα είδη 
μη μεταναστευπκής 
βίζας για τις Ηνωμένες 

Πολιτείες αλλάζει ανάλογα με τον 
σκοπό του ταξιδιού από την 4η 
Ιουνίου 2 010 , ανακοίνωσε η 
αμερικανική πρεσβεία. Το παρά
βολο για τη βίζα για τουρισμό και 
επαγγελματικές επαφές (Β1/Β2), 
σπουδές (F1/M 1), επισκέψεις 
επ’ ανταλλαγή (J), δημοσιογραφι
κές αποστολές (I) και μέλη πλη
ρώματος εμπορικών πλοίων 
(C1/D) αυξάνεται στα 140 δολά
ρια ,ΗΠΑ (115  ευρώ με την τρέ
χουσα ισοτιμία).

Το παράβολο για πρόσκληση 
για εργασία περιλαμβανομένων 
εκείνων που ταξιδεύουν για 
προσωρινή εργασία (Η), των 
μετατιθεμένων εντός της ίδιας 
εταιρείας (L), των ξένων με εξαι
ρετική εξειδίκευση (Ο), αθλη
τών, καλλιτεχνών (Ρ), επισκε
πτών διεθνών πολιτιστικών 
ανταλλαγών (Q) και θρησκευτι
κών εκπροσώπων (R) αυξάνεται 
στα 150  δολάρια (123  ευρώ με 
τη σημερινή ισοτιμία). Το παρά
βολο της βίζας για αρραβωνια
στικούς αυξάνεται στα 3 5 0  δο
λάρια ΗΠΑ (2 8 7  ευρώ με τη 
σημερινή ισοτιμία) και τα παρά
βολα της βίζας για εμπόρους βά
σει συνθήκης και επενδυτές αυ
ξάνονται στα 3 9 0  δολάρια (320  
ευρώ με τη σημερινή ισοτιμία). 
Για περισσότερες πληροφορίες 
για το είδος της βίζας που απαι
τείται για την κάθε περίπτωση 
και για τον ορισμό ραντεβού οι 
ενδιαφερόμενοι μπορούν να 
επισκέπτονται την ιστοσελίδα 
της πρεσβείας στη διεύθυνση: 
http://athens.usembassv.gov/vi 
sas.html.

Το αμερικανικό υπουργείο 
Εξωτερικών αυξάνει τα παράβο
λα για να αντιμετωπίσει το αυξα
νόμενο κόστος διεκπεραίωσης 
των αιτήσεων μη μειαναστευπ- 
κής βίζας. Το Γραφείο Προξενι
κών θεμάτων ολοκλήρωσε μελέ
τη σύμφωνα με την οποία το κό
στος διεκπεραίωσης κάποιων τύ
πων βίζας είναι υψηλότερο από 
εκείνο άλλων τύπων και πιστεύει 
ότι θα ήταν πιο δίκαιο για τους 
απούντες βίζα να χρεώνει ανάλο
γα με το πραγματικό κόστος της 
αιτούμενης υπηρεσίας.

Οι απούντες πρέπει να πληρώ
νουν το παράβολο πριν το ραντε
βού τους σε οποιοδήποτε κατά
στημα της Τράπεζας Πειραιώς 
στην Ελλάδα με την επίδειξη του 
εν ισχύι διαβατηρίου τους.

http://www.kerdos.gr
http://athens.usembassv.gov/vi
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Διαζύγιο με Ρουσόπουλο 
και Βουλγαράκη
Το διαζύγιο με δύο ακόμη διακεκριμένα 
στελέχη της περιόδου Καραμανλή, τους 
κκ. Θεόδωρο Ρουσόπουλο και Γιώργο 

Βουλγαράκη, ανακοίνωσε ο κ. Α ν ι. 
Σαμαράς.

κέρδος κωπιι κα

α
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| Η Εξεταστική αποφασίζει Συντάσσουν
§ για την κλήση Σημίτη s a r *  το κατηγορητήριο

Στην Εξεταστική «πετά το μπαλάκι» η κυβέρ- Η σύνταξη του κατηγορητηρίου σε
^  νηση σχετικά με την κλήτευση ή μη του — ^2Ρ°ς ΐ0υ Τ · Mavréfln ενΐός των επό-

πρώην πρωθυπουργού κ. Κ  Σημίτη, K k  μενών ημερών αποτελεί το δεύτερο
θέλοντας να κρατήσει τις τυπικές - B k  βήμα της Δικαιοσύνης, μετά την

Α  αποστάσεις. Ϊ:'Γ U l  άσκηση ποινικής δίωξης.

Καλή σας ημέρα...

► ► ...Σπάνια οι οικονομικές μελέτες 
των ελληνικώ ν τραπεζών «αγγίζουν» 
ζητήματα, που αφορούν την πολιτική και 
τους πολίτικούς. Ως εκ τούτου, 
παρουσιάζει εξαιρετικό ενδιαφέρον η 
προσέγγιση της Διεύθυνσης Οικονομικών 
Μελετών της Alpha Bank στο 
εβδομαδιαίο δελτίο της για το θέμα 
Μανιέλη και του πλουτισμού 
εφοριακών...

► ► ...«Η  κοινή γνώμη έχει μείνει 
άναυδη από τις πληροφορίες που 
βλέπουν το φως της δημοσιότητας περί 
εφοριακών που κατέχουν υψηλής 
αξίας περιουσιακά στοιχεία που δεν 
μπορούν να δικαιολογηθούν από τις 
αποδοχές τους», σχολιάζεται στη μελέτη, 
με την επισήμανση ότι «οι έκνομες 
συμπεριφορές, όταν τους 
καταλογίζονται, συνήθως δεν επιφέρουν 
παρά ελαφρότατες ποινές που όχι 
μόνο προσβάλλουν βάναυσα το κοινό 
περί δικαίου αίσθημα αλλά, ταυτόχρονα, 
δεν αποτρέπουν την κατ’ εξακολούθηση 
ηαραβατική συμπεριφορά»...

«Ολα αυτά, βεβαίως», προστίθεται 
στο σχόλιο, «ωχριούν μπροστά στην

κυνική ομολογία πρώην υπουργών περί 
αποδοχής “χορηγιών” από την 
Βίβιηβηε, που ενδεχομένως συνιστούν 
το αδίκημα της απιστίας περί τη δημόσια 
υπηρεσία, καλυπτόμενοι από τις περί 
παραγραφής ρυθμίσεις του νόμου περί 
ευθύνης υπουργών. Το ερώτημα που 
τίθεται, βεβαίως, είναι γιατί δεν έχει ήδη 
κινηθεί η εφορία να επιβάλει φόρο 
δωρεάς έτσι ώστε να μπορέσει το 
Δημόσιο να αποκαταστήσει τη βλάβη που 
υπέστη»...

► ► ...Ποιος είναι ο φόρος δωρεάς;
«Πριν την 1.1.2005 προβλεπόταν 
φόρος μέχρι και 60% που επιβαλλόταν 
στον δω ροδόχο, ενώ το πρόστιμο μη 
έγκαιρης καταβολής του φόρου 
ανερχόταν σε 3,5% τον μήνα και μέχρι 
ποσού 300% του οφειλομένου φόρου. 
Σήμερα, το πρόστιμο διαμορφώνεται σε 
2,5% τον μήνα και μέχρι ποσού 200% 
του οφειλόμενου φόρου. Αυτό σημαίνει 
ότι για μία “χορηγία” π.χ. 2 0 0 .0 0 0  
ευρώ, η εφορία μπορεί να βεβαιώσει 
έσοδο κατά πολύ μεγαλύτερο του 
ποσού αυτού. Α λλά  πρέπει να κινηθεί 
γρήγορα γιατί, και εδώ  υπάρχει περίοδος 
παραγραφής 15 ετών! Οπως και στην 
περίπτωση του Αλ Καπόνε, η εφορία 
μπορεί να είναι κάποιά λύοη μερικές

φορές, εφόσον το αδίκημα της πιθανής 
δωροληψίας έχει παραγραφεί», αναφέρει 
η Alpha Bank...

..Την εκτίμηση ότι μέσα στις 
επόμενες συνεδριάσεις θα 
διαμορφωθεί ανοδική τάση στα διεθνή 
χρηματιστήρια διατυπώνει ο υπεύθυνος 
του τμήματος ανάλυσης της Κύκλος 
ΑΧΕΠΕΥ κ. Κώστας Βέργος.
Ανάλογη κατεύθυνση βλέπει ο αναλυτής 
και στο ΧΑ , με πρόβλεψη ότι ο γενικός 
δείκτης θα προσεγγίσει τις 1.975 
μονάδες έως τα μέσα Ιουνίου...

► ► ...Προϋποθέσεις ανοδικής 
αντίδρασης «βλέπει» και ο υπεύθυνος 
επενδυτικής στρατηγικής της Πήγασος 
α χ ε π ε υ  κ. Μόνος Χατζηδάκης, 
καθώς τα μεγέθη εισηγμένων, με ειδικό 
βάρος, δείχνουν αντοχή στην κρίση και 
στο τρίμηνο ήταν καλύτερα από τις 
μέσες εκτιμήσεις της αγοράς. Η 
«επανόρθωση», κατά τον κ. Χατζηδάκη, 
ίσως κρατήσει μεγαλύτερη διάρκεια 
από τα πρόσφατα ανοδικά διαλείμματα 
της μίας ή δύο συνεδριάσεων...

.Οι επενδυτές-κάτοχοι κρατικών 
ομολόγω ν, είπε ο στρατηγικός αναλυτής 
της Citigroup κ. Matt King, σε

συνέδριο στο Παρίσι, φοβούνται ότι η 
δυσκολία της Ελλάδας να αντιμετωπίσει 
τα ελλείμματά της πιθανόν να περάσει το 
μήνυμα σε άλλες κυβερνήσεις ότι είναι 
πιο εύκολο να πτωχεύσεις παρά να 
περικόψεις δαπάνες, δημιουργώντας έτσι 
έναν «τεράστιο» κίνδυνο για τους 
ομολογιούχους...

►► ...Αλλες κυβερνήσεις, επεσήμανε, 
ίσως «αποφασίσουν ότι δεν αξίζει ο 
πόνος μείωσης των δημόσιων 
δαπανών, ειδικά όταν αυτά τα ομόλογα 
τα κατέχουν ξένοι πολίτες». Σύμφωνα με 
τη Citigroup τουλάχιστον το 40% των 
ευρωπαϊκών κρατικών ομολόγω ν είναι 
στα χέρια ξένων επενδυτών...

.Τα μέτρα της Ε Ε , τόνισε ο κ. King, 
δίνουν στις υπερχρεωμένες χώρες τον 
χρόνο να διορθώ σουν τους 
ισολογισμούς τους, όμως αυτό δεν 
διορθώνει τα μακροπρόθεσμα 
προβλήματα, τα οποία εξακολουθούν, 
κατά τον αναλυτή, να είναι «χαοτικά»...

►► ...Καλό σαββατοκύριακο...

kscopos@ kerdos.gr 0 KspiïoôKÔimç

“ ΑΘΕΑΤΗ
ΟΙ ΑΔΥΝΑΜΟΙ ΚΡΙΚΟΙΟ ι τραπεζικές μετοχές αποτέλε- 

σαν τους αδύναμους κρίκους 
της εβδομάδας που πέρασε, 

παρασύροντας και τον γενικό δείκτη 
τιμών, λόγω της αυξημένης βαρύτη
τας που έχουν σε αυτόν. Ετσι, ο τρα
πεζικός δείκτης σημείωσε εβδομαδι
αία πτώση 3 ,22% , ενώ από τις αρ
χές του έτους οι απώλειές του ανέρ
χονται ιίλέον στο 40 ,88% . Η αντί
στοιχη πτώση για τον γενικό δείκτη 
είναι 1 ,56%  σε εβδομαδιαία βάση 
και 28 ,50%  από τις αρχές του 2 0 1 0 , 
ενώ ο ΕΤδΕ 20  εμφανίζει εβδομαδι
αία υποχώρηση 1 ,95%  και ετήσια 
32 ,79% .

ΠΟΥ ΘΑ ΠΑΝΕ ΤΑ ΨΑΡΙΑ___
ταθερά ανοδικά κινούνται από 
τον Μάρτιο οι τιμές πώλησης 
στην τσιπούρα και το λαβράκι,Σ

γεγονός που σε συνδυασμό με την 
αυξανόμενη ζήτηση για τα ψάρια με
σογειακής καλλιέργειας εκπμάται ότι 
δημιουργεί πλέον θετικές προοπτι
κές για τον κλάδο της ιχθυοκαλλιέρ
γειας. Από την άλλη πλευρά, εφέτος 
οι επιχειρήσεις του κλάδου έχουν να 
αντιμετωπίσουν αυξημένες τιμές 
πρώτων υλών για τις ιχθυοτροφές, 
αυξημένο κόστος μεταφορών και σε 
κάποιες περιπτώσεις αυξημένα κό
στη παραγωγής, λόγω υψηλών απο
θεμάτων. Σαφή συμπεράσματα δεν 
μπορούν να προκύψουν, οπότε στο 
τέλος του έτους θα γίνει ο... λογαρια
σμός.

Η ΑΞΙΟΠΟΙΗΣΗ 
ΤΟΥ ΕΛΛΗΝΙΚΟΥ

ο πολυσυζητημένο θέμα της 
αξιοποίησης του πάρκου του 
Ελληνικού επανέρχεται στηνΤ

επικαιροτητα με την ερώτηση του 
βουλευτή Επικράτειας του ΠαΣοΚ 
καθηγητή κ. Ηλία Μόσιαλου προς 
τους υπουργούς κκ. Γ. Παπακωνστα
ντίνου και Δ. Ρέππα. Οι δύο υπουρ
γοί ερωτώνται αν έχει αξιοποιηθεί η 
μελέτη που είχε εκπονήσει ο καθη
γητής Design, Technology και 
Management του Πανεπιστημίου 
του Χάρβαρντ κ. Σπόρος Πολλάλης, 
η οποία περιελάμβανε δύο τεύχη 
αξιολόγησης για την πολεοδομική 
και την οικονομική διάσταση του έρ
γου ανάπλασης και αξιοποίησης της 
έκτασης του πρώην αεροδρομίου 
στο Ελληνικό. Για την ιστορία, να 
αναφερθεί εδώ  ότι τον Νοέμβριο του 
2 0 0 7  το ΥΠΕΧΩΔΕ έστειλε στην 
Κτηματική Εταιρεία του Δημοσίου 
δύο τεύχη και τέσσερις χάρτες με την 
πρότασή του για την ανάπτυξη του 
πρώην αεροδρομίου του Ελληνικού.

Η πρόταση στηρίχθηκε am  μελέτη 
Serrero-Femandez που είχε κερδί
σει το πρώτο βραβείο του διαγωνι
σμού, ωστόσο είχε σημαντικές απο
κλίσεις ω ς προς ουσιώδη χαρακτη
ριστικά από την εν λόγω πρόταση. 
Em συνέχεια το ΥΠΟΙΟ διαμέσου 
της Ι<ΕΔ ανέθεσε την εκτίμηση των 
υπαρχουσών μελετών, συμπεριλαμ- 
βανομένης και αυτής του 
ΥΠΕΧΩΔΕ, στον καθηγητή κ. Πολ- 
λάλη, ο οποίος παρέδωσε στην ΚΕΔ 
το 2 0 0 8  τα δύο τεύχη αξιολόγησης.

ΠΟΣΑ ΧΡΩΣΤΑΝΕ;_________

Τ ις επόμενες ημέρες θα γνω
στοποιηθεί στα ξένα μέσα ενη
μέρωσης, στα οποία χρωστά ο 

EOT από τις διαφημιστικές καμπά- 
νιες της προηγούμενης διετίας, η 
διαδικασία αποπληρωμής των οφει
λών. Αυτό ανέφερε σε συνέντευξή

του στην Deutsche W elle ο υφυ
πουργός Πολιτισμού και Τουρισμού 
κ. Γ. Νικητιάδης, ο οποίος βρέθηκε 
στη Γερμανία για επαφές με παράγο
ντες και τουρ οπερέιτορ στο πλαίσιο 
των δράσεων για την αναστροφή του 
αρνητικού κλίματος, που επικρατεί 
για τη χώρα μας στο εξωτερικό. «Δεν 
είμαστε αναξιόχρεοι», είπε ο κ. Νι- 
κητιάδης. «Η κυβέρνησή μας ανα
λαμβάνει όλες τις ευθύνες εξόφλη
σης των χρεώ ν που εκκρεμούν. Νο
μίζω ότι θα ξεπεραστεί άμεσα αυτό 
το ζήτημα που είναι ένα αγκάθι στις 
σχέσεις μας μ ε τα MME. Είναι ένα 
αγκάθι για το οποίο δεν φέρει καμία 
ευθύνη η κυβέρνηση του ΠαΣοΚ, 
που όταν ανέλαβε βρήκε 140 εκα
τομμύρια χρέη στον τουρισμό)».

Ο ΤΤκψαηι̂ ρτηέ/ς

I Περισσότερο παρασκήνιο 
στη σελίδα 8
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